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Z Á P I S 

 

ze zasedání Akademické obce PřF UHK 

        dne 31. května 2023 

 

Přítomni: dr. Studnička, dr. Kühnová, dr. Benek, Mgr. Prchalová, 

Mgr. Skoupilová, Bc. Hatriková 

Omluveni: dr. Křížová, Bc. Habiňáková, dr. Coufal. 

Hosté: doc. Kříž, doc. Trojovský, Ing. Kostrová 

 

Program: 

 

1. Zpráva o činnosti Akademického senátu PřF UHK za rok 2022 

2. Zpráva o stavu a činnosti PřF UHK za rok 2022 

3. Různé 

 
 
Předseda AS PřF UHK dr. Studnička přivítal přítomné na veřejném zasedání akademické 

obce, seznámil přítomné s programem dnešního zasedání a přistoupil k prvnímu bodu 
programu. 
 
K bodu 1) Zpráva o činnosti Akademického senátu PřF UHK za rok 2022 

Dr. Studnička informoval, že AS zasedal v minulém roce celkem 7krát. V lednovém 
zasedání se projednávaly žádosti o prodloužení akreditace navazujícího magisterského 
studijního programu Učitelství pro střední školy a navazujícího magisterského studijního 
programu Učitelství pro 2. stupeň základní školy, kdy žádost podávala Pedagogická 
fakulta UHK ve spolupráci s Filozofickou fakultou UHK a Přírodovědeckou fakultou UHK. 
Přírodovědecká fakulta zajišťuje výuku specializací biologie, fyzika, chemie, informatika 
a matematika. Na březnovém zasedání senát schvaloval Plán realizace strategického 
záměru na rok 2022, v březnu také proběhlo zasedání akademické obce. V červnu senát 
schvaloval rozpočet PřF UHK na rok 2022, výroční zprávy o činnosti a hospodaření PřF 
UHK za rok 2021, dále pak Smlouvu o spolupráci při uskutečňování bakalářského 

studijního programu typu „double degree“ Biologie a ekologie/Biológia mezi naší fakultou 
a Prírodovedeckou fakultou Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Smlouvu 
o spolupráci při uskutečňování bakalářského studijního programu typu „double degree", 
zaměřeného na přípravu učitelů chemie mezi naší fakultou a Fakultou prírodných vied a 
informatiky Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre. V září se senát zabýval přípravou 

voleb do AS PřF UHK na další tříleté volební období listopad 2022–2025, zabýval se 
přípravou volby děkana PřF UHK. V říjnu proběhly volby do AS PřF pro následující tříleté 
volební období, zvoleni byli: 

Za akademickou komoru:  RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D. 
    RNDr. Alena Myslivcová Fučíková, Ph.D. 
     RNDr. Filip Studnička, Ph.D. 
    RNDr. Michaela Křížová, Ph.D. 
    RNDr. Petr Coufal, Ph.D. 
Za studentskou komoru: Mgr. Eliška Prchalová  
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    Mgr. Veronika Skoupilová  
    Bc. Lenka Hatriková     
    Bc. Lucie Habiňáková 
 

V listopadovém zasedání senátu proběhlo představení kandidáta na funkci děkana PřF 
UHK na další volební období březen 2023–únor 2027, kdy jediným kandidátem byl 
doc. Kříž. Následně po představení kandidáta proběhla volba kandidáta na funkci děkana 

PřF UHK, na základě této volby byl kandidátem na funkci děkana pro následující volební 

období zvolen doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., kdy výsledek voleb byly postoupeny panu 
rektorovi, který doc. Kříže k 1. březnu 2023 do funkce děkana PřF UHK jmenoval.  

Na 1. zasedání nově zvoleného senátu byl zvolen předsedou RNDr. Filip Studnička, Ph.D., 
místopředsedkyní pro akademickou komoru RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D. a 
místopředsedkyní za studentskou komoru Mgr. Veronika Skoupilová.  Dále senát 
projednával prodloužení platnosti akreditace studijního programu Chemie se 
specializacemi, jmenoval členy Disciplinární komise PřF UHK, schválil Pravidla 
přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu na Přírodovědeckou fakultu 
Univerzity Hradec Králové na akademický rok 2023/2024 pro bakalářské a magisterské 
studijní programy, v prosinci senát projednal akreditace studijního programu Aplikovaná 
fyzika se specializacemi. Pan děkan seznámil přítomné se záměrem odvolat 
prof. Hubálovského z funkce proděkana pro strategii, rozvoj a legislativu k 31. 12. 2022 a 

následně k 1. 1. 2023 jmenovat proděkankou pro strategii, rozvoj a legislativu 

Dr. Myslivcovou Fučíkovou. Také senát projednal jmenování Dr. Myslivcové Fučíkové 
členkou Vědecké rady PřF dle čl. 8, odst. 5 Statutu PřF. K tomu dr. Studnička dodal, že dle 
§ 26 odst. 2 zákona č. 111/1998 o vysokých školách a čl. 2 odst. 5 Jednacího řádu AS PřF 
UHK je funkce proděkanky neslučitelná s členstvím v akademickém senátu fakulty, tedy 
Dr. Fučíková k 31.12.2022 na post členky senátu rezignovala a na uvolněné místo 

nastoupil PharmDr.  Ondřej Benek, Ph.D. 

Dále Dr. Studnička sdělil, že se stále dolaďují elektronické volby, proběhlo již první velké 

nasazení systému elektronických voleb, kdy se elektronicky volilo do AS UHK a zároveň 

klasicky do AS PřF UHK. Diskutovaným tématem je také návrh změny volebního systému 

např. vytvoření volebních okrsků, aby každá katedra měla v senátu své zastoupení, jak je 

tomu např. u AS UHK, kdy každá fakulta je zastoupena stejným počtem členů senátu.  Poté 

otevřel diskusi, dotazy nebyly.   

 
K bodu 2) Zpráva o stavu a činnosti PřF UHK v roce 2022 
Dr. Studnička předal slovo panu děkanovi doc. Křížovi. Doc. Kříž z oblasti financování 
seznámil přítomné s vývojem celkových výnosů hlavní a doplňkové činnosti, vývojem 
celkové dotace na vědu a výzkum, vývojem pořízení investic a vývojem celkového stavu 
fondů PřF. Seznámil přítomné s vývojem rozpočtu UHK, který dne 17. 5. 2033 schválil AS 

UHK. Dále přítomné seznámil s vývojem rozpočtu po jednotlivých součástech (fakulty + 
rektorát) za období 2011-2022, okomentoval finanční situaci jednotlivých kateder PřF.  
Závěrem informoval o zvýšení tarifů o 7,5 % od 1. 4. 2023, kdy PřF vzhledem k rozpočtu 

k tomuto nepřistoupila (navýšení tarifů se kompenzovalo snížením osobního 
ohodnocení) a dodal, že prozatím k navyšování přistupovat nebudeme, dle výsledku 
rozpočtu přistoupíme k rozdělení finančních prostředků formou odměn.   
Poté otevřel diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 
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K bodu 3) Různé 

Dr. Studnička poskytl přítomným prostor k diskusi a dotazům.  
Dr. Jezbera se dotázal, zda se plánuje slučování nebo rozdělování kateder – k tomu sdělil 
pan děkan, že v dohledné době se nic takového neplánuje. 
Dr. Jezbera se dotázal na otázku rychlých peněz – k tomu dodal pan děkan, že výše odměn 
akademických pracovníků bude odvislá od celkové částky, kterou daný článek v daném 
roce přinese do rozpočtu PřF, 75 % bude na odměnu, 25 % bude na zákonné odvody.  
Prof. Musílek se dotázal, zda budeme hledat možnosti, jak přidat odborným asistentům a 
dále na přehled APC poplatků. K tomu dodal pan děkan, že na chemii bylo za poslední 3 

roky použito na APC 1,7 mil Kč, stejná částka pak byla použita ostatními 4 katedrami.  
Dr. Benek se dotázal, zda plánujeme měnit použití normalizovaného H-indexu pro 
rozpočtování, zda bude snaha tento indikátor nahradit, k tomu pan děkan sdělil, že od 
června bude vydáno nové rozhodnutí děkana, které bude tuto problematiku řešit.  
Dr. Jezbera se dotázal, co je normalizovaný H-index, pan děkan problematiku vysvětlil. 
Prof.  Musílek sdělil, že metodika se domlouvá mezi děkany, není nutno apelovat na 
senátory, nicméně rozpočet již senátoři schvalují. Tajemníci metodiku kontrolují, ale 
netvoří ji. 
Doc. Lipovský sdělil, že budoucích kandidátů na rektora se určitě bude ptát na rozdělování 
fixní části rozpočtu. 
Dr. Schmidt se dotázala proč máme tak málo finančních prostředků, na to odpověděl pan 

děkan, že jsme nejmenší fakultou, velká část financí přichází z externích vědeckých 
projektů, dále se dotázala, zda by byla k dispozici analýza příjmů PřF, k tomu pan děkan 
sdělil, že celofakultní data jsou veřejná.  
Prof. Hubálovský se dotázal, zda se bude realizovat instalace elektroměrů do laboratoří a 
učeben s ohledem na zjištění skutečných nákladů na jejich provoz a budou se tyto 
skutečné náklady promítat do rozpočtu jednotlivých kateder. K tomu sdělil pan děkan, že 
se o instalaci elektroměrů zatím neuvažuje, měření by bylo velmi nákladné, spíše by 

přineslo více negativ. 

Prof. Hubálovský se dotázal, zda by v době letních prázdnin v místnostech, kde nejsou 
pracovníci, nebylo vhodné vypnout klimatizace, k tomu dodal pan děkan, že na toto 

nemáme systémové řešení, prof. Musílek sdělil, že v době prázdnin probíhá Letní škola.  
  
 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                RNDr. Filip Studnička, Ph.D.   

předseda AS PřF UHK 
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